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CO2 voetafdruk Vragen en opwaarderingen m.b.t. SB Tussenbericht uitvoering motie 27 
(grondstoffenmonitoring) 
 

Fractie # Vraag/input Antwoord/reactie 
PvdD 1 Uitkomsten van IPO monitor laten kansen 

zien, m.n. op niveau van industrieel afval: 
85-90%. Daarvan kan 32-52% nog 
hoogwaardiger verwerkt worden dan nu al 
het geval is. In Flevoland, eveneens een 
kleine provincie, heeft al samen met 
geoFluxus data tot specifieke bedrijven 
inzichtelijk gemaakt. Gaan we van dit soort 
voorbeelden leren om verder te komen? 

Ja, we kijken goed wat er in andere 
provincies gebeurt en ontwikkelen 
monitoring ook in IPO-verband.  
 
Voor wat betreft het verwerken van 
industrieel afval zien wij kansen om via 
vergunningverlening, toezicht en 
handhaving stappen te zetten. Mogelijk kan 
de expertise van Geofluxus daarbij een rol 
spelen, maar dat vraagt nadere uitwerking in 
samenwerking met de omgevingsdiensten. 
 

Volt 2 Opwaarderingsverzoek: 
Inmiddels is het al een jaar na het indienen 
van motie 27 en blijkt uit de statenbrief veel 
mitsen en maren, een interne worsteling met 
de complexiteit en lijkt het antwoord op een 
forse vertraging de uitvoering van de motie. 
Dit terwijl de noodzaak tot monitoring steeds 
nijpender wordt. Volt wil met name het 
monitorenplan bij de MTS-CS (4) vwb de 
twee hoofdpunten (aanbrengen focus en 
Monitoring) en de aanpak v.d. 
Vervolgprocedure in de commissie 
bespreken. 

Wij streven ernaar om nog vóór het 
zomerreces een ontwerpversie van de MTS 
vast te stellen en vrij te geven voor een 
oordeelsvormend participatietraject, dat 
open staat voor de hele samenleving. In de 
concept MTS is ook een monitoringplan 
opgenomen. Wij zullen dit plan samen met 
de MTS aan de Staten toesturen. 
Desgewenst kan de concept-MTS en het 
monitoringsplan besproken worden in de 
Commissievergadering van 11 september. 
 
Overigens blijft monitoring van de circulaire 
samenleving een zoektocht, waarbij we 
zoeken naar een goede balans tussen de 
juiste sturingsinformatie voor ons en PS 
enerzijds en een behapbare inzet voor 
monitoring anderzijds. Wij zoeken 
aansluiting bij wat er op (inter)nationaal 
niveau wordt ontwikkeld en werken samen 
in IPO-verband en met Utrechtse 
gemeenten. Het monitoringsplan in de MTS 
zal dan ook een startpunt zijn voor verdere 
doorontwikkeling de komende jaren. 
 

GroenLinks 3 Opwaardeerverzoek: De motie richt zich op 
de provincie als organisatie, maar de brief 
richt zich op de provincie als regionale 
economie. Graag zou ik met de commissie 
in gesprek gaan de opdracht die we mee 
hebben gegeven aan het college, zodat die 
goed in uitvoering komt in MTS (middellange 
termijnstrategie circulaire samenleving).  
"Er is niet/nauwelijks een uitputtende lijst 
van grondstoffen te maken" (p2 SB). Geldt 
dit voor de inkoop door de provincie of in de 
Utrechtse economie? Als dit ook geldt voor 
de inkoop door de provincie, waarom? In 
welke categorie inkoop die de provincie doet 
is dit lastig, en waarom? In hoeverre kunnen 
plekken waarbij wij inkopen al een 
materialen paspoort opleveren van hun 
producten? 

Uiteraard staat het u vrij om de opdracht in 
de motie nader te specificeren. 
Wat betreft het verbruik van ‘de provinciale 
als opdracht gevende en inkopende 
overheidslaag’ hebben wij -zoals in de 
Statenbrief al kort is aangegeven- reeds de 
nodige stappen gezet in het monitoren van 
de eigen bedrijfsvoering en de provinciale 
infrastructuur.  
 
Aanvullend op wat in de Statenbrief is 
vermeld, heeft uw Staten over de monitoring 
van de CO2 uitstoot van onze eigen 
bedrijfsvoering op 22 mei jongstleden een 
memorandum  (“CO2 voetafdruk 2023”) 
ontvangen. Hierin zijn onder anderen de 
CO2 effecten van ons afvalbeleid –dat wij 
scharen onder het thema circulariteit- en van 
een aantal ingekochte producten 
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(schoonmaakmiddelen, kantoorartikelen, 
papier, ICT, meubels) gemeten. Het is de 
bedoeling om de monitoring van de eigen 
inkoop uit te gaan breiden naar meer 
producten (b.v. koffieautomaten). Het thema 
circulariteit zal hierbij naar verwachting 
steeds belangrijker worden.   
 
De afdeling mobiliteit heeft zijn eigen 
aanpak, in de vorm van het Koersdocument 
samen op weg naar duurzame infra. De 
afdeling is voornemens om met betrekking 
tot het thema grond-weg- en waterbouw de 
monitoring van de effecten van  
aanbestedingen op circulariteit op te starten 
en uit te breiden.  
 
Voor wat betreft de MTS vinden wij het 
belangrijk om ook te monitoren op wat er ‘in 
de buitenwereld’ gebeurt, bijvoorbeeld het 
aantal circulaire bedrijven terreinen of de 
houding van consumenten t.a.v. het kopen 
of leasen van circulaire producten . 
Dergelijke gegevens geven ons inzicht in het 
verloop van de transitie en vormen mogelijk 
aanleiding of handvatten om bij te sturen op 
onze inzet. 
 
Een volledig overzicht van alle grondstoffen 
die de provincie inkoopt is in onze ogen niet 
zinvol en ook zeer moeilijk uitvoerbaar, 
onder anderen omdat bij het opstellen van 
een grondstoffenlijst het begrip 
‘grondstoffen’ niet nauw omschreven is. Kijk 
je bijvoorbeeld naar beton, of naar de 
componenten waaruit dat beton is 
opgebouwd ? Wij zijn overigens 
voornemens om in onze inkoop meer te 
gaan werken met materialenpaspoorten en 
met de milieukostenindicator (MKI), die de 
totale milieukosten van projecten 
(waaronder grondstoffen) in beeld brengt. 
 

 4 Waarom is het moeilijk om een "causaal 
verband aan te tonen tussen toe- of afname 
van grondstoffengebruik en 
beleidsinspanningen"(p.3)? 

Het gaat dan om grondstoffengebruik in de 
samenleving. Veel provinciaal beleid is 
randvoorwaarden-scheppend. Als de 
provincie bijvoorbeeld circulaire 
bedrijvigheid faciliteert via het ruimtelijk 
beleid is dat niet één op één te linken aan 
het gebruik van grondstoffen in de provincie 
Utrecht. 
Bij sommige inspanningen is de relatie 
tussen beleid en grondstoffengebruik 
mogelijk gemakkelijker te leggen, 
bijvoorbeeld bij inkoop van goederen en 
werken door de provincie. 

SGP 5 Opwaardeerverzoek: De SGP wil met de 
gedeputeerde en de commissie in gesprek 
over de uitvoering van de motie 27, de 
keuzes die worden gemaakt over wat wel en 
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niet gaat worden gemonitord en of deze 
motie voldoende is afgedaan, zoals aan het 
einde van de SB wordt benoemd. 

 


